
 

 

Protokół Nr XXXVI/2021 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 27 października 2021r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 12
00

 

Zamknięcie obrad – godz. 13
00 

 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Wierzchowo stanowi 15 radnych. 

W obradach XXXVI Sesji Rady Gminy Wierzchowo wzięło udział 15 radnych, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: Wójt Gminy Jan Szewczyk i Sekretarz Gminy Tomasz 

Suchoński, według listy obecności, stanowiącej załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Marek Mikulec – Przewodniczący Rady Gminy Wierzchowo. 

 

Obrady protokołowała: Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady. 

 

Ad. 1 i 2 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec o godz. 12
00

 otworzył XXXVI Sesję Rady 

Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

 o samorządzie gminnym oraz § 22 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości 

zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji 

uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej sesji 

został przekazany radnym w terminie wskazanym w § 22 pkt 3 Statutu Gminy Wierzchowo. 

Dla przypomnienia odczytał proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Gminy Wierzchowo z prac w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Trybuna obywatelska. 

8. Podjęcie uchwał: 

8.1 uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 

2022 rok – druk nr 216; 

8.2 uchwała w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych na 

2022 rok. – druk nr 217; 



8.3 uchwała w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział 

członków Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Wierzchowo w działaniach 

ratowniczych lub szkoleniach pożarniczych. – druk nr 218; 

8.4 uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2021. – druk nr 

219; 

8.5 uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wierzchowo na lata 2021 - 2032 – druk nr 220. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

10. Komunikaty i sprawy różne. 

11.Zamknięcie sesji. 

 

 

Przewodniczący obrad Marek Mikulec zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z pośród Radnych lub 

Wójt Gminy chciałby wystąpić z wnioskiem o dokonanie zmian w porządku obrad. 

 

Radni i Wójt nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec poinformował, że Protokół  

z posiedzenia XXXV Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 30 września 2021r. 

został wyłożony do wglądu w biurze Rady i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne 

uwagi dotyczące zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do 

protokołu uregulowana została w §39 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie 

wpłynęły żadne uwagi dotyczące zapisów w protokole Przewodniczący Rady uznał protokół 

za sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. Zapytał, kto jest za 

przyjęciem protokołu z XXXV sesji Rady Gminy? 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z XXXV 

sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 4. 

 

Ad. 4 

 

Sprawozdanie pisemne Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik nr 

3 do nin. protokołu. 

Radni nie zgłosili zapytań do wyżej przedstawionego sprawozdania. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 4 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 5. 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady 

Gminy o złożenie informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 



Informację z posiedzenia wspólnego Komisji stałych Rady Gminy przedstawiła Jolanta 

Augustyniak - Przewodnicząca Komisji wiodącej tematycznie. 

Protokół Komisji Nr 10/2021 stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 5 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 6. 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, że w okresie międzysesyjnym 

interpelację złożyła radna Lidia Kałandyk: 

„ Zwracam się z prośbą do Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim o 

zamontowanie lustra drogowego przy drodze powiatowej nr 165/8 w miejscowości Żabin w 

pobliżu posesji nr 8. 

Jak twierdzą mieszkańcy, wyjazd z naprzeciwległej posesji nr 54 jest w znacznym stopniu 

utrudniony, wręcz bardzo niebezpieczny z powodu ostrego zakrętu drogi. 

Mając na uwadze bezpieczeństwo kierowców, włączających się w ruch drogowy, a także 

będących już w tym ruchu, proszę o pozytywne rozpatrzenie tej interpelacji.” 

 

Na sesji  radny Józef Janicki złożył zapytanie o następującej treści: 

„Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Świerczyna jest już na półmetku, 

przewidywane ukończenie budowy: lipiec – wrzesień 2022 roku. Czy Pan Wójt rozważa 

możliwość pozyskania środków finansowych na remont/budowę dróg powiatowych i 

chodników przy drogach powiatowych w miejscowości Świerczyna po zakończeniu budowy 

kanalizacji. Czy były prowadzone rozmowy i uzgodnienia z Powiatem Drawskim na temat tej 

inwestycji. Proszę o odpowiedź pisemną.” 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec, wobec braku dyskusji zamknął punkt 6 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 7. 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec oznajmił, że sesja odbywa się bez udziału publiczności 

w związku z panującą pandemią, wobec tego zamknął punkt 7 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 8. 

 

Ad. 8 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poddał kolejno pod głosowanie następujące projekty 

uchwał: 

 

1) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2022 rok – druk 

nr 216. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXVI/213/2021 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na 2022 rok –   – która stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu, 

 

2) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2022 

rok – druk nr 217. 



Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXVI/214/2021 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych na 2022 rok  – która stanowi załącznik nr 6 do nin. 

protokołu, 

 

3) w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział Ochotniczych 

Straży Pożarnych z terenu Gminy Wierzchowo w działaniach ratowniczych lub 

szkoleniach pożarniczych – druk nr 218. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXVI/215/2021 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego za udział Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy 

Wierzchowo w działaniach ratowniczych lub szkoleniach pożarniczych – która 

stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu, 

 

4) w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2021 – druk nr 219. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXVI/216/2021 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo 

na rok 2021 – która stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu. 

 

5) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchowo na lata 

2021-2032 – druk nr 220. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXVI/217/2021 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Wierzchowo na lata 2021-2032 – która stanowi załącznik nr 9 

do nin. protokołu. 

 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 8 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 9. 

 

Ad. 9 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec odczytał treść odpowiedzi na zgłoszone w poprzednim 

okresie przez radnych interpelacje. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 9 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 10.  

 

Ad. 10 
 

Radny Józef Janicki zapytał Wójta Gminy, na jakim etapie jest sprawa dobudowy zadaszenia 

przy dotychczasowej wiacie znajdującej się na placu rekreacyjnym w miejscowości 

Świerczyna. 

Radny Józef Janicki zaapelował o usunięcie  uszkodzonego podczas wichury drzewa na 

terenie placu zabaw w Świerczynie. 

 



Wójt Jan Szewczyk udzielając odpowiedzi na zapytanie radnego Józefa Janickiego, zgłoszone 

w punkcie 6 porządku obrad oraz na zapytanie zgłoszone wyżej poinformował, że 

sygnalizował na posiedzeniach komisji Rady Gminy, że po zakończeniu budowy kanalizacji 

sanitarnej w Świerczynie będziemy jako gmina zabiegać o remont dróg powiatowych w 

Świerczynie ale bez wskazania terminu realizacji tego zadania. Pytanie na dzień dzisiejszy  

jest bezprzedmiotowe, bez odpowiedzi, ponieważ na dzień dzisiejszy ani Gmina ani Powiat 

nie są w stanie zagwarantować takich środków, nadal priorytetem pozostaje remont drogi 

Wierzchowo – Sośnica, a następnie miejscowości: Nowe Laski i Świerczyna. Powiat Drawski 

nie uzyskał środków w pierwszym naborze wniosków do  Rządowego Funduszu Polski Ład. 

Wójt zobowiązał się do odbycia rozmowy ze Starostą Drawskim by w następnym naborze 

wniosków umieścić remont dróg powiatowych na terenie Gminy Wierzchowo, jest obojętne, 

które to będą drogi, na ten czas nikomu nic nie obiecuje na temat remontu dróg. 

Ponadto Wójt poinformował, że Urząd przygotowuje projekt na remont dróg gminnych w 

miejscowości Świerczyna. O wsparcie finansowe na ten cel Gmina będzie zabiegać u 

Wojewody. W związku z budową sieci kanalizacji sanitarnej w Świerczynie oczyszczalnia 

ścieków w Wierzchowie wymaga pilnej modernizacji, również na ten cel Gmina będzie 

zabiegać o środki. 

Do usunięcia uszkodzonego drzewa na terenie placu zabaw w Świerczynie jest zobowiązana 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki w Wierzchowie, która podjęła już 

działania w tym zakresie. Jeśli chodzi o sprawę dobudowy zadaszenia przy dotychczasowej 

wiacie znajdującej się na placu rekreacyjnym w miejscowości Świerczyna, najpierw należy 

przeprowadzić odrolnienie działki,  proces ten jest przez Urząd Gminy rozpoczęty. 

 

Radny Ryszard Borowicz powiedział, że jest zdziwiony wypowiedzią Wójta  odnośnie 

obojętności na temat kolejności remontu dróg powiatowych na terenie naszej Gminy gdyż 

Powiat twierdzi, że to od gminy zależy kolejność remontów dróg. Radny przypomniał, że 

Rada Gminy Wierzchowo przy akceptacji Wójta podjęła apel, że priorytetem jest remont 

drogi Wierzchowo – Sośnica, w związku z tym Wójtowi nie może być to obojętne. Przy 

drugim naborze wniosków należałoby zwrócić Powiatowi Drawskiemu uwagę, że priorytety 

zostały w Gminie Wierzchowo ustalone. Powiat Drawski nie docenia Gminy Wierzchowo w 

współfinansowaniu remontu dróg powiatowym na terenie naszej Gminy, to jest 50/50. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec zaapelował by zdecydowanie trzymać się 

podjętych przez Radę Gminy Wierzchowo ustaleń w apelach i stanowiskach skierowanych do 

Powiatu Drawskiego, które są jednoznaczne, że priorytetem jest remont drogi Wierzchowo – 

Sośnica. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 10 

porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 11. 

Ad. 11 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Marek Mikulec o godz. 

13
00

 zamknął obrady XXXVI sesji. 

Na tym protokół zakończono. 

        Przewodniczący Rady 

             Marek Mikulec 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Podpis protokolanta: 

……………………. 

 

 

 

 

 

 

Integralną część protokołu stanowi nagranie przebiegu sesji oraz przebieg głosowania  

w formie wydruku z urządzenia rejestrującego głosowania. 

 


